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Interpellation 
Till kommunstyrelsens ordförande Stina Lundgren (M) 

Varför är inte Botkyrka kommun längre en Fairtrade City? 

Fairtrade City är en internationell diplomering som tilldelas kommuner som aktivt 
arbetar för en etisk konsumtion och hållbar handel i linje med Agenda 2030. 
Diplomerade kommuner ingår i ett globalt nätverk som stödjer rättvis handel och 
stärker social hållbarhet. För att bli diplomerad krävs att kommunen lever upp till 
kriterier som: 

• Att främja en hållbar och etisk konsumtion genom övergripande 
styrdokument. 

• Att inrätta en samverkansgrupp med representanter från kommun, lokalt 
näringsliv och civilsamhälle. 

• Att arrangera informations- och utbildningsinsatser samt kampanjer. 

• Att köpa in och öka andelen rättvist handlade produkter i offentlig 
verksamhet. 

I dag är 35 svenska kommuner och drygt 2 200 städer globalt diplomerade som 
Fairtrade City. Botkyrka har under många år varit Fairtrade City diplomerad. 
Diplomeringen har enligt Annelie Örtqvist som är ansvarig på Fairtrade City gått ut 
februari 2024. Annelie Örtqvist fick därefter besked från klimat- och miljöstrateg 
Jessica Nyberg att kommunen i början av året fattade ett politiskt beslut om att inte 
förnya ansökan om diplomering för 2024. 

Det är oroande att Botkyrka kommun, som tidigare var en del av detta viktiga arbete, 
inte längre verkar ha ambition att vara diplomerade. Att inte längre vara en Fairtrade 
City riskerar att skada kommunens trovärdighet och arbete med hållbarhetsfrågor. 

Därför vill jag ställa följande frågor: 



1. Varför valde Botkyrka kommun att inte förnya sin diplomering som Fairtrade 
City? 

2. I vilket politiskt organ fattades beslutet att inte förnya Fairtrade City 
diplomeringen? 

3. Hur påverkade detta beslut kommunens strategiska arbete för etisk konsumtion 
och hållbar handel? 

4. Finns det planer på att återansöka om diplomeringen, och om inte, vilka 
alternativa initiativ planeras för att främja social och ekonomisk hållbarhet? 

5. Hur arbetar kommunen idag för att öka andelen rättvist handlade produkter i sina 
upphandlingar? 
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